
Protokół Nr 11/2011 
z posiedzenia Zarz ądu Powiatu Nowotomyskiego 

w dniu 08.03.2011 roku 
 

             W posiedzeniu udział wzięli Członkowie Zarządu, Sekretarz, 
Skarbnik Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu oraz zaproszeni 
goście zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik nr 1  do 
protokołu. 

P. Starosta powitał obecnych, zapoznał z porządkiem obrad. Porządek 
obrad został przyjęty i stanowi załącznik nr 2  do protokołu. 

Ad.1 
Informacja o sytuacji finansowej Powiatu – ref. Ska rbnik.  
 
          P. Skarbnik zapoznał Zarząd z informacją o stanie finansów, 
Informacja stanowi załącznik nr 3  do protokołu. 
P. Skarbnik poinformował, Ŝe uruchomiono limit kredytowy w wysokości 
1.000.000 złotych. 
P. Starosta poinformował, Ŝe w dalszym ciągu powiat czeka na 
przekazanie środków za termomodernizacje szkół.  
 
Ad.2 
Informacja  o realizacji zada ń Powiatowego Zarz ądu Dróg, ocena 
zimowego utrzymania dróg – ref. Dyrektor PZD.  

             P. Szymkowiak poinformował Zarząd, Ŝe koszty zimowego 
utrzymania dróg za styczeń i luty wyniosły ok. 520 tys. zł. w związku a 
tym Dyrektor poprosił o zwiększenie budŜetu. 
Zwiększenie środków niezbędne jest w celu ogłoszenia przetargu na 
równanie, wałowanie dróg oraz koszenie poboczy. 
P. Szymkowiak powiedział, Ŝe tegoroczna zima spowodowała 
dewastacje dróg, w związku z tym zapoznał Zarząd z najpilniejszymi 
pracami, które powinny zostać wykonane. 
- droga Trzciel-Prądówka, 
- skrzyŜowanie – Chrośnica, 
- utwardzenie drogi Chrośnica 
- uskok - droga Pakosław-Opalenica „buczki” 
- skrzyŜowanie Stary Tomyśl, 
- uzupełnienie pobocza Pakosław-Trzcianka 
- droga Róza-Wąsowo 
- droga Kozłowo-Uścięcice 



- rów wzdłuŜ drogi w miejscowości Konin 
Wstępny koszt przedstawionych robót wynosi od 765-945 tys. zł 
P. Starosta otworzył dyskusję. 
P. Mroczkiewicz powiedział, Ŝe nie jest zadowolony z efektów zimowego 
utrzymania dróg. Do dnia dzisiejszego zalega śnieg mimo, Ŝe od kilku 
dni nie było opadów. 
P. Mroczkiewicz poruszył sprawę utrzymania drogi Zębowo-Lwówek. W 
związku, z coraz większym natęŜeniem ruchu powinien zmienić się 
standard utrzymania dróg powiatowych. 
P. Szymkowiak powiedział, Ŝe nie zgadza się z wypowiedzią P. 
Mroczkiewicza standard utrzymania drogi krajowej, wojewódzkiej czy 
powiatowej jest inny. Wykonawcy zimowego utrzymania dróg działają na 
zlecenie PZD. Aby poprawić zakres wykonywanych prac naleŜałoby 
zwiększyć kontrole, na ten cel PZD nie dysponuje środkami. 
P. Szymkowiak powiedział, Ŝe nie zgadza się ze stwierdzeniem, Ŝe stan 
dróg jest fatalny. Ilość zgłaszanych szkód komunikacyjnych jest mniejsza 
niŜ w roku ubiegłym. 
P. Starosta powiedział, Ŝe za te pieniądze, które są przeznaczane na 
zimowe utrzymanie nie uzyskamy czarnych dróg. Potwierdził, Ŝe na 
drogach była trudna sytuacja, ale nie moŜna powiedzieć, Ŝe było 
tragicznie. Zaistniała sytuacja była prawdopodobnie efektem późnej 
reakcji wykonawców, a nasze oczekiwania co do wykonywanych zleceń 
są znacznie większe. 
P. Skorupa dodał, Ŝe drogi wojewódzkie nie zawsze były posypywane. 
Opinie mieszkańców w zakresie zimowego utrzymania dróg są róŜne. 
P. Pigla – Dyrektor PZD powinien egzekwować wykonywanie 
powierzonych zadań. 
P. Mroczkiewicz zwrócił uwagę na problem dziur na drogach po zimnie. 
P. Szymkowiak powiedział, Ŝe ekipy zaczynają prace wiązane z łataniem 
dziur. 
P. Starosta poprosił, aby na bieŜąco diagnozować stan dróg, a tam gdzie 
to koniczne stawiać znaki informacyjne. 
P. Mroczkiewicz zwrócił uwagę na problem śmieci na poboczach. 
P. Szymkowiak powiedział, Ŝe współdziała ze szkołami i nadleśnictwami 
podczas przeprowadzanych akcji zbierania śmieci. NajbliŜsze akcje będą 
przeprowadzane na wiosnę. 
P. Mroczkiewicz zapytał jak wygląda sprawa wycinki drzew na drodze 
Lwówek-Chmielinko. 
P. Szymkowiak wyjaśnił, Ŝe do końca marca wycinka zostanie 
zakończona. Planuje złoŜyć kolejny wniosek o wydanie zgody na 
wycinkę pozostałych drzew. 
P. Szymkowiak zapoznał Zarząd z trzema pismami: 
1. Sprawa drogi Jastrzębsko Stare-Szarki-Grubsko 



2. Skarga P. Liszkowskiej – sprawa nie dotyczy PZD,poniewaŜ nie jest to 
droga powiatowa. 
3. Sprawa drogi w Chrośnicy – jest to droga „ślepa” prowadząca do 
torów. 
P. Starosta powiedział, Ŝe naleŜy podjąć działania, aby przekazać drogę 
Gminie Zbąszyń. 
Po wyczerpaniu tematu P. Starosta podziękował P. Szymkowiakowi i 
zaprosił na kolejne posiedzenia zarządu. 
 
Ad. 3 
Sytuacja finansowa szpitala i informacja o proponow anych 
zmianach w zwi ązku z zako ńczeniem budowy – ref. Dyrektor 
SPZOZ. 
 

                     Dyr. Nowak poinformował, Ŝe rok 2010 był trudnym rokiem, 
który SPZOZ zakończył stratą finansową. JeŜeli nie nastąpi zwyŜka 
punktów sytuacja szpitala nie ulegnie poprawie. 
Na stratę finansową miała wpływ rozbudowa szpitala, która pochłonęła 
3 207 tys. zł., niezapłacone nadwykonania za 2010 rok w kwocie 1 121 
tys. zł. SPZOZ. Jedynym moŜliwym krokiem w zakresie zmiany sytuacji 
finansowej jest pozyskanie przychodów. NFZ nie widzi moŜliwości 
zwiększenia środków na procedury szpitalne. 
P. Nowak powiedział, Ŝe wystosował kilka pism do NFZ o zwiększenie 
środków, odpowiedzi przyszły jednak negatywne. Jest jednak  w stałym 
kontakcie z NFZ w zakresie kontraktów na 2012r. W październiku 
ogłoszony zostanie konkurs na kontraktowanie usług. 
P. Nowak powiedział, Ŝe w związku z zwiększeniem powierzchni 
oddziału dziecięcego rozwaŜane jest zwiększenie zakresu działań 
oddziału o pododdział alergologiczny. 
JeŜeli chodzi o zwiększenie powierzchni oddziału wewnętrznego to 
docelowo miał powstać pododdział neurologii. Nowe rozporządzenie 
prezesa NFZ nakłada jednak obowiązek stworzenia miejsca na 16 łóŜek 
udarowych w miejsce 4 planowanych. Szpital nie jest wstanie spełnić  
wymogów technicznych ani kadrowych. Nisza, którą moŜna by wypełnić 
to zakontraktowanie oddziału geriatrii, hospicjum lub zakładu 
opiekuńczo-leczniczego. Przepisy pozwalają na świadczenie usług w 
zakresie zakładu opiekuńczo-leczniczego w dwóch miejscach. 
P. Nowak dodał, Ŝe szpital dysponuję wolnymi pomieszczeniami po 
byłym oddziale SOR. MoŜna by rozwaŜyć utworzenie w tych 
pomieszczeniach lub na III kondygnacji szpitala oddziału kardiologii 
inwazyjnej. Zainteresowanie powstaniem takiego oddziału jest duŜe.  
P. Skorupa zapytał jakie usługi świadczone przez szpital się bilansują. 



P. Nowak wyjaśnił, Ŝe najbardziej opłacalny jest zakład opiekuńczo-
leczniczy. 
P. Starosta zapytał na co SPZOZ ma wpływ, Ŝeby za 51 zł  wartości 
punktu za procedurę zamknąć działalność bez strat. Czy strata obejmuje 
równieŜ nadwykonania. 
P. Nowak wyjaśnił, Ŝe SPZOZ wystąpi o zwrot za nadwykonania.  
SPZOZ ma wpływ na to co kupuje, kogo zatrudnia. Aby szpital nie 
popadał w dalsze zadłuŜenie wartość punktu musiałaby się zwiększyć z 
51 zł do 54 zł. 
P. Starosta rozwaŜył 4 moŜliwości: 
- zamiana pododdziału neurologii na zakład opiekuńczo-leczniczy, 
- wydzierŜawienie III kondygnacji wraz z ortopedią i kontraktem, 
- utworzenie pododdziału alergologicznego na oddziale dziecięcym, 
- przeznaczyć pomieszczenia po byłym SOR na inna działalność 
leczniczą. 
P. Starosta zapoznał zarząd z wnioskami  dotyczącymi funkcjonowania 
szpitala i zagospodarowania wolnych pomieszczeń: 
-  centrum kardiologii „Heard”, 
- Mamedica, 
- oferta lekarzy szpitala, 
- oferta grupy poznańskich lekarzy. 
P. Skarbnik powiedział, Ŝe polityki kontraktowania usług przez NFZ nie 
zmienimy, dlatego naleŜy iść w kierunku poszukiwań innych rozwiązań 
np. w kierunku przekształceń. 
P. Mroczkiewicz powiedział, Ŝe nowe pomieszczenia dają moŜliwość 
zwiększenia zakresu usług świadczonych przez szpital. 
P. Markowski powiedział, Ŝe naleŜy wybrać najlepszy wariant. NaleŜy 
wcześniej rozpocząć z radnymi rozmowy na temat zagospodarowania 
wolnych pomieszczeń szpitala, dlatego dyrektor SPZOZ powinien 
wypracować koncepcje. 
P. Markowski jako przykład funkcjonowania podał szpital w Pleszewie. 
P. Nowaka powiedział, Ŝe szpital w Pleszewie w swojej formie istnieje 
wiele lat, dlatego trudno porównywać go ze szpitalem nowotomyskim.  
Dyrektor zwrócił uwagę na moŜliwość pozyskania nowych kontraktów, 
ale dopiero od 2012r. 
P. Ratajczak powiedział, Ŝe lekarze nowotomyskiego szpitala liczą, ze 
nie zostaną pominięci w kreowaniu przyszłości szpitala. 
P. Starosta zamykając dyskusję powiedział, Ŝe oczekuje od Dyrektora 
Nowaka zdecydowanych postaw i wizji dalszej przyszłości szpitala. 
Zarząd ustalił, Ŝe na kolejne posiedzenie Zarz ądu Dyrektor 
przedstawi koncepcj ę zagospodarowania nowej cz ęści szpitala. 
 
 



Ad.4  
Informacja o sytuacji finansowej PUP i działaniach w zakresie 
aktywnych form zwalczania bezrobocia.  
 
                  P. Hryniak zapoznała Zarząd z informacja o sytuacji 
finansowej PUP.  Informacja stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 
Stopa bezrobocia na koniec  stycznia 2011 r. wynosi 7,0%. Na koniec 
lutego br. Zarejestrowanych było 2214 bezrobotnych, w tym 1087 kobiet. 
 
Ad.5 
Podj ęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Zarz ądzenia Starosty 
Nowotomyskiego w sprawie składu komisji przetargowe j. 
 
          P. Starosta zapoznał zarząd z treścią uchwały, która stanowi 
załącznik nr 4  do protokołu.  
P. Starosta poddał uchwałę pod głosowanie. 
„za” – 4 
Zarząd Powiatu podj ął uchwał ę Nr 16/GN/2011 w sprawie 
zatwierdzenia Zarz ądzenia Starosty Nowotomyskiego w sprawie 
składu komisji przetargowej 
 
Ad.6 
Podj ęcie uchwały w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomo ści 
lokalowej przeznaczonej do sprzeda Ŝy poło Ŝonej w budynku 
wielomieszkaniowym w Nowym Tomy ślu przy ul. Pozna ńskiej 32.  

         P. Starosta zapoznał zarząd z treścią uchwały, która stanowi 
załącznik nr 6  do protokołu.  
P. Starosta poddał uchwałę pod głosowanie. 
„za” – 4 
Zarząd Powiatu podj ął uchwał ę Nr 17/GN/2011 sprawie ogłoszenia 
wykazu nieruchomo ści lokalowej przeznaczonej do sprzeda Ŝy 
poło Ŝonej w budynku wielomieszkaniowym w Nowym Tomy ślu przy 
ul. Pozna ńskiej 32. 

Ad.7 
Podj ęcie uchwały w sprawie zasad dofinansowania osób 
niepełnosprawnych ze środków Pa ństwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2011r.  
 
            P. Sienkiewicz zapoznała zarząd z uchwałą, która stanowi 
załącznik nr 7  do protokołu. 



P. Sienkiewicz powiedziała, Ŝe powiat jest zobowiązany do kształtowania 
polityki dysponowania środkami PFRON. Środki z PFRON na rok 2011 
są o 1 200 tys. zł mniejsze niŜ w roku ubiegłym. W związku z 
ograniczoną ilością środków postanowiono wprowadzić dodatkowe 
zasady przy rozpatrywaniu wniosków i tak: 
- turnusy rehabilitacyjne – w pierwszej kolejności będą brane pod uwagę 
dzieci, które jeszcze nie korzystały z turnusów 
- dofinansowanie sprzętu – dochód na rodzinę (okazanie pit), 
- dofinansowanie organizacji pozarządowych – udział wkładu własnego, 
ilość osób objętych zadaniem, cykliczność, 
- dofinansowanie przedmiotów ortopedycznych – od 50-80% wkładu 
własnego osoby niepełnosprawnej w limicie ceny ustalonym na 
podstawie odrębnych przepisów, 
- likwidacja barier – bariery architektoniczne w stosunku do osób na 
wózkach inwalidzkich. 
P. Starosta powiedział, Ŝe przedstawione zasady pozwolą na dostęp 
środków dla większej ilości osób. 
P. Starosta poddał uchwałę pod głosowanie. 
„za” – 4 
Zarząd Powiatu podj ął uchwał ę Nr 18/PCPR/2011 w sprawie zasad 
dofinansowania osób niepełnosprawnych ze środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawn ych w 
roku 2011r. 
 
Ad.8 
Wybór trzech członków do komisji konkursowej na sta nowisko 
dyrektora Zespołu Placówek O światowych w Nowym Tomy ślu w 
tym przewodnicz ącego.  
         Zgłoszono kandydatury P. Pigli, P. Asta i P. Wilkońskiego jako 
przewodniczącego komisji. 
P. Starosta poddał kandydatury pod głosowanie. 
„ za” – 4 
Zarząd Powiatu do komisji konkursowej wytypował P. Pigl ę, P. Asta 
i P. Wilko ńskiego jako przewodnicz ącego. 
Ad.9 
Rozpatrzenie wniosku o wydzier Ŝawienie gospodarstwa w 
Trzciance-ref.Skarbnik.  

         P. Skarbnik zapoznał zarząd z wniosek P. Józefa Augustynka oraz 
P. Tomasza Fagasika w sprawie wydzierŜawienia gospodarstwa 
pomocniczego w Trzciance. 
Zarząd postanowił, i Ŝ sprawa wymaga dłu Ŝszego i gł ębszego 
zastanowienia wobec tego powróci do tematu na pocz ątku kwietnia. 



  

Ad.10 
Postanowienia Zarz ądu.  
 
          P. Starosta zapoznał zarząd z treścią postanowienia w sprawie 
uzgodnienia projektu miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego z terenów gminy Nowy Tomyśl. 
Zarząd uzgodnił projekty bez uwag. 
 
Ad. 11 
Sprawy bie Ŝące. 

- Pismo Zarządu Wspólnoty Mieszkaniowej „Trzcianka” w sprawie 
wypowiedzenia umowy o dostawę ciepła . 

 Zarząd podj ął decyzj ę, aby P. Dyrektor SZRCKU Trzcianka 
przeprowadziła rozmowy ze wspólnot ą mieszka ńców w celu 
ustalenia do kiedy wspólnota zako ńczy rozpocz ęte prace – 
termomodernizacja budynku i kiedy b ędzie mogła zrezygnowa ć z 
dostaw ciepła.  

- Pismo w sprawie otwarcia Oddziału Kardiologii Interwencyjnej w 
ramach szpitala powiatowego – zarząd zapoznał się z pismem  i 
pozostawił bez odpowiedzi. 

Po wyczerpaniu porządku obrad P. Starosta podziękował za udział i 
zamknął posiedzenie Zarządu. 

 

 

Protokolant       Starosta 
/-/ Agnieszka Janas-Kaczmarek   /-/ mgr Andrzej Wilkoński 

 


